
 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

19 april 2018 
Nr 4 /2018 

 

 

Sammanträde torsdag 19 april 2018 klockan 19:00 – 
20:05 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

Maria Antonsson (MP)ordf. 

Tobias Sjö (M)vice ordf. 

Stian Raneke (S) 

Berit Nyberg (S) 

Fredrik Boeke (S) 

Magnus Lindgren (MP) 

Jaime Barrios (V) 

Andrea Ström (M) 

Henrik Lundquist (M) 

Marie Schött (M) 

Maria Blomqvist (M) 

Mats Hasselgren (L) 

 

 

 

Mariana Penchansky Buzaglo (S) 

Per Aldeborg (S) 

Natalie Wredfors(S) 

Jonas Nilsson (S) 

Viveca Wallqvist (MP) 

Carin Zetterlund (MP) 

Marion Sundqvist (V) 

Magnus Granat (M) 

Henrika Skott (M) 

Caroline Blomberg (C) 

 

 

Tjänstgörande ersättare 

Mariana Penchansky Buzaglo (S) för Birgit Marklund Beijer (S) 
 
Frånvarande 

Birgit Marklund Beijer (S), Annika Elmlund (M), 

Greta Brandimarti (L), Steven Crosson (KD) 

 

 
Tjänstemän 

Stadsdelsdirektör Christina Klang, avdelningschefer Jan Rönnberg,  

Eva Broström, Birgitta Charléz (t.f.), Carolina Bjurling, Roger Mellroth,  

Jessica Alfredsson, landskapsarkitekt Fredrik Ekroth, enhetschef Ulrika  

Josephson Westberg, kommunikationsstrateg Madeleine Widerström, 

och nämndsekreterare Kerstin Ulander 

Personalföreträdare 

Hamid Ataei, Kommunal och Christel Mattsson, Lärarförbundet 

Vicky Creutz, SACO 
Utses att justera  

Maria Antonsson (MP) och Tobias Sjö (M) 

Dag för justering   

20 april 2018 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 

 

 Paragrafnr 1-31 Antal blad 1-51  



 

Östermalm stadsdelsnämnd 
Sammanträdesprotokoll 

19 april 2018 
Blad 2 

 

  

§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

1. Upprop och närvaroregistrering. 

2. Maria Antonsson (MP) och Tobias Sjö (M) fick i uppdrag att 

justera dagens protokoll. 

3. Protokollet justeras den 20 april 2018. 

4. Anmäldes att protokollet från den 15 mars 2018 justerades 

den 16 mars 2018. 

5. Dagordningen godkändes.  
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§ 2  

Balanslista med medborgarförslag 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna medborgarförslag 

nummer 1-5 till förvaltningen för besvarande. 

2. Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen gällande 

medborgarförslag nummer 6-7 och lägger de till 

handlingarna. 
 
 
Ärendet 

Balanslista över inkomna medborgarförslag till förvaltningen. 

 

1. Medborgarförslag om meningsfull sysselsättning för 

funktionsnedsatta personer. Dnr 2018-135-1.2.4. 

2. Medborgarförslag om samordningsförbund. Dnr 2018-144-

1.2.4. 

3. Medborgarförslag om mat för de äldre. Dnr 2018-160-1.2.4. 

4. Medborgarförslag om åtgärder mot ungas psykiska ohälsa. 

Dnr 2018-173-1.2.4. 

5. Medborgarförslag om samverkan mot narkotika till förmån 

för psykisk hälsa. Dnr 2018-170-1.2.4. 

6. Medborgarförslag om skräp på Östermalms torg och gator.  

Sy 1803141623 RBU 

7. Medborgarförslag gällande belysning och farthinder på 

Hunduddsvägen. Dok.id 5551  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

Dnr 2018-118-1.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 3   

Underlag för budget 2019 med inriktning 2020 och 
2021 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden fastställer underlag för budget 2019 med 

inriktning 2020 och 2021. 

2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 

I ärendet redovisas nämndens strategiska satsningar för att bidra 

till kommunfullmäktiges inriktningsmål under den kommande 

treårsperioden. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 

Dnr 2018-172-1.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Stian Raneke m.fl. (S) och Jaime 

Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde att de 

inte deltar i beslutet. 

 

Caroline Blomberg (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i 

nämnden hade hon ej deltagit i beslutet. 

 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 

 

Stockholm är en fantastisk stad; inte minst är Östermalm en 

stadsdel som på många sätt är välmående. Ändå finns brister, 

såväl i Stockholm som på Östermalm. Både Stockholm och 

Östermalm både kan och förtjänar bättre än vad den rödgrönrosa 

majoriteten har levererat under den senaste mandatperioden. Det 

presenterade ärendet bygger på den budget som stadshusets 

majoritet har beslutat. Det finns därför inte anledning att 

framföra detaljsynpunkter på denna, endast att konstatera att en 
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annan inriktning och ledning av staden och Östermalm är 

möjlig.  

 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential 

och där framtida generationer växer upp med jämlika 

livschanser kräver välfärd i världsklass. Den rödgrönrosa 

majoriteten har höjt skatten under mandatperioden men har svårt 

att finansiera kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg och 

socialtjänst. Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits 

tränga ut insatser som gör verklig skillnad för de barn, vuxna 

och äldre som behöver hjälp från staden. 

 

Under de två tidigare mandatperioderna har förskolan varit en 

av stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av 

landets minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet och 

en stor mångfald i pedagogiska inriktningar. Men under 

Socialdemokraternas styre har antingen barngrupperna vuxit 

eller personaltätheten minskat i elva av fjorton stadsdelar. 

Föräldrar och lärare vittnar om en pressad situation. Det krävs 

kraftfulla insatser för att göra det mer attraktivt att arbeta i 

förskoleverksamheten och öka kvaliteten i förskolan. 

 

Staden står inför stora utmaningar att bygga ut äldreboenden så 

att alla äldre som behöver komma till ett boende också kan få 

göra det. Utbyggnaden av bostäder för personer med 

funktionsnedsättning måste också vara en prioritet. 

 

Socialdemokraterna förhåller sig passiva när otryggheten ökar i 

alla Stockholms stadsdelar. Arbetet mot brottslighet och för 

trygghet i vardagen måste vara prioriterat. Ungdomar som begår 

brott måste vara föremål för tidiga insatser, och trygghetsvakter 

måste finnas på plats i brottsutsatta områden. Stadsdelsnämnden 

har ett viktigt uppdrag att samla alla goda krafter för att skapa 

ett närsamhälle där människor känner sig trygga. 

 

Situationen inom socialtjänsten är fortsatt pressad. För att 

behålla socialsekreterarna krävs att stadsdelsnämnden arbetar 

aktivt och ambitiöst med ledarskap, handledning och 

karriärmöjligheter. Precis som i andra yrken där man arbetar 

med människor i utsatta situationer är möjlighet till handledning 

och professionellt stöd viktigt. En avgörande trygghets- och 

frihetsfråga är kampen mot hedersförtrycket, som måste vara 

prioriterad. 

 

Under de senaste veckorna har vi kunnat följa den mediala 

rapporteringen gällande den växande grupp hemlösa äldre som 
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finns i Stockholm. Hemlösheten bland pensionärer har ökat med 

23 procent de senaste sex åren enligt Socialstyrelsens senaste 

hemlöshetskartläggning. Detta är majoritetens största svek mot 

våra äldre. 

 

Trots tidiga larm om den ökande hemlösheten bland äldre har få 

insatser gjorts. Den ökade förekomsten av psykisk ohälsa, 

demenssjukdomar och somatiska sjukdomar i kombination med 

ekonomiska svårigheter är några av de bidragande orsakerna till 

att gruppen äldre hemlösa ökar. För att bromsa utvecklingen 

krävs förebyggande insatser och ökad medvetenhet bland 

personer som kommer i kontakt med äldre. Det handlar framför 

allt om att vidareutbilda medarbetare inom socialtjänsten och 

äldreomsorgen för att kunna möta de äldres behov. 

 

Under mandatperioden har situationen för socialsekreterare varit 

tuff, inte minst i samband med det höga flyktingmottagandet. 

Hög personalomsättning, hög arbetsbelastning samt svårigheter 

att rekrytera erfaren personal medförde allvarliga brister i 

verksamheten. Bland annat att skedde placering av barn i 

boenden som inte hunnit utredas. Vidare har ensamkommande 

placerats i jourhem längre än vad som är brukligt och placering 

har gjorts i boenden som inte upphandlats eller utretts.  Stora 

brister i uppföljning resulterade i att barn for illa i sina 

familjehem. Det är en ytterst allvarlig situation; trots att vi i 

oppositionen larmade om situationen stod majoriteten 

handfallen.  

 

Förvaltningen rapporterar om att den psykiska ohälsan bland 

unga ökar i kombination med hög skolfrånvaro. Psykisk ohälsa 

nationellt hos barn i åldern 10-17 år har ökat med över 100 

procent på tio år. För unga vuxna, 18-24 år, är ökningen 

närmare 70 procent. Sedan år 2010 har resultaten i 

stockholmsenkäten visat på en ökad trend av psykisk ohälsa, 

framförallt bland flickor. Det framkommer även att det finns 

skillnader i psykisk ohälsa mellan skolor i Stockholm, i 

synnerhet gäller det rapporterade utagerande besvär. Arbetet 

kring psykisk ohälsa i skolan måste fördjupas framöver, det är i 

skolan som unga spenderar större delen av sin tid om dagarna. 

Därför är det viktigt, om än avgörande, för ungas framtid att 

skolan är en miljö som känns trygg och säker i, en miljö där 

unga mår bra.  

 

2432 ungdomar mellan 15 och 24 år försökte ta sitt liv år 2013 

och 176 individer dog. Bakom varje siffra fanns en ung person 

med vänner och familj med hela livet framför sig. Vi ser mycket 
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allvarligt på de siffor kring psykisk ohälsa och information som 

framkommit. Psykisk ohälsa är en allvarlig folkhälsosjukdom 

och det krävs flera insatser, både lång- och kortsiktiga men 

också preventiva insatser för att bryta den negativa trenden. Det 

är positivt att det redan pågår en rad olika projekt och insatser 

för gruppen. Dock krävs det mer information och insatser för att 

bryta utvecklingen.  

 

Ett par av de områden där majoritetens missriktade omsorger är 

tydligast är inom miljö och trafik. Båda områdena präglas av 

plakatpolitik och åtgärder som verkar syfta till att tillfredsställa 

inre partiopinioner snarare än att lösa de problem stockholmarna 

upplever i vardagen. Detaljstyrning med hänvisning till 

miljöhänsyn skapar hinder och krångel i vardagen för 

stockholmarna, medan trafik- och parkeringspolitiken verkar 

vara specifikt utformad för att försvåra för en stor grupp av 

invånarna: alla som äger eller någon gång använder en bil.   

 

De kommande åren kommer att avgöra hur väl Stockholm och 

Sverige lyckas med integrationen. Stadsdelsnämnden måste 

bidra till att snabbt få människor in i jobb och bra 

boendelösningar, utan att fastna i bidragsberoende och 

utanförskap. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i 

välfärden, utan skattehöjningar som hotar jobben och 

företagandet, är en svår uppgift. Men den är avgörande om 

Stockholm ska bli en stad som klarar integrationen av nyanlända 

och ger kunskap och framtidstro åt växande generationer, utan 

att urholka vår förmåga att långsiktigt ta ansvar för välfärden. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i 

nämnden hade hon ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 4   

Val av dataskyddsombud 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden utser Ulrika Josephson Westberg till 

dataskyddsombud. 

2. Beslutet gäller från och med den 25 maj 2018. 

3. Kerstin Ulander entledigas från uppdraget som 

personuppgiftsombud från och med den 25 maj 2018. 
 
Ärendet 

Den 25 maj 2018 ersätts den svenska personuppgiftslagen (PuL)  

av Europeiska unionens dataskyddsförordning, General Data 

Protection Regulation (GDPR). Förordningen syftar till att inom 

unionen likställa skyddet av individers personliga integritet vid 

behandling av personuppgifter, och ytterligare stärka enskilda 

mot att deras integritet kränks. 

 

Dataskyddsförordningen ställer krav på nämnden att utse ett 

dataskyddsombud. Denna funktion ersätter 

personuppgiftsombudets, och ska ha en kontrollerande och 

rådgivande funktion i nämndens arbete med att hantera 

personuppgifter. Dataskyddsombudet ska kunna agera 

självständigt och oberoende, och ska rapportera till 

förvaltningsledningen.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 mars 2018. 

Dnr 2018-184-2.4. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Upphandling av matleverantör till Rio vård-och 
omsorgsboende 

Beslut 

1. Genomföra upphandling av matleverantör till Rio vård-och 

omsorgsboende. 

2. Omedelbar justering. 
 

Ärendet 

Rio vård- och omsorgsboende (Rio) är ett särskilt boende för 

äldre i behov av vård och omsorg dygnet runt. Boendet övergår i 

egen regi den 1 november år 2018. 

 

Rio har totalt 88 lägenheter (89 boenden) varav 56 lägenheter är 

för personer med somatiska sjukdomar och resterande 32 

lägenheter för personer med demenssjukdomar. Totalt finns sju 

boendeenheter fördelade på fyra plan. 

 

På varje enhet finns mindre mottagningskök där personalen tar 

emot färdiglagad mat och till exempel tillagar frukost, kokar 

potatis och bakar. Då köken inte uppfyller kraven som 

tillagningskök i enlighet med Livsmedelsverkets regler anlitar 

den entreprenör som driver boendet idag, en upphandlad 

matleverantör för samtliga lunch- och middagsmål. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 mars 2018. 

Dnr 2018-190-2.2.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5 a  

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

genomföra en direktupphandling av måltidstjänster till 

Kampementets vård- och omsorgsboende under en 

övergångsperiod. 

2. Omedelbar justering.  

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsnämnd övertog driften av Kampementets 

vård- och omsorgsboende i egen regi den 1 april år 2018. Detta 

med anledning av att Temabo AB, som vann upphandlingen 

avseende driften av boendet, den 31 januari år 2018 inte delgavs 

tillstånd från Inspektionen för vård och omsorg, IVO. 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden ger stadsdelsförvaltningen i 

uppdrag genomföra en direktupphandling av måltidstjänster till 

Kampementets vård- och omsorgsboende under en 

övergångsperiod. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 april 2018.  

Dnr 2018-227-2.2.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 6   

Serveringstillstånd till Café Dazyr AB 

Beslut 

1. Café Dazyr AB bör utifrån en social bedömning beviljas 

stadigvarande serveringstillstånd att till allmänheten, i 

restaurang, få servera spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 

alkoholdrycker dagligen enligt ansökan i restaurang Stockholms 

glass och pastahus.  

2. Nämnden överlämnar yttrandet till tillståndsenheten/social- 

nämnden. 

3. Omedelbar justering.  

 
Ärendet 

Café Dazyr AB ansöker om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten, i restaurang, dagligen mellan kl. 11:00 – 22:00. 

Ansökan om serveringstillstånd avser restaurang Stockholms 

glass och pastahus på Valhallavägen 155. Östermalms 

stadsdelsförvaltning finner inte att alkoholserveringstillstånd 

enligt ansökan skulle medföra någon nackdel utifrån en social 

bedömning och föreslår därför stadsdelsnämnden att tillstyrka 

ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2018. 

Dnr 2018-101-1.5.2.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Ändring i reglemente för stadsdelsnämnderna och 
vissa fackförvaltningar 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Stadsledningskontoret har gjort en översyn av 

kommunfullmäktiges reglementen för stadsdelsnämnderna och 

en rad facknämnder. Ändringar föreslås för att anpassa 

reglementena till fullmäktiges beslut om budget 2018, till den 

nya kommunallagen som gäller från den 1 januari i år, till 

dataskyddsförordningen som träder i kraft den 25 maj och även 

till annan ny lagstiftning. Dessutom har tidigare uppdrag från 

fullmäktige till nämnderna förtydligats och vissa redaktionella 

ändringar har gjorts.  

 

Förvaltningen föreslår att förtydligande görs i paragrafen som 

rör tillsyn av försäljning elektroniska cigaretter och 

påfyllnadsbehållare. I övrigt har förvaltningen inga synpunkter 

på de föreslagna förändringarna. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 5 april 2018. 

Dnr 2018-203-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Idrottspolitiskt program för Stockholms stad 2018-
2022 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Östermalms stadsdelsnämnd har på remiss från 

kommunstyrelsen fått ”Idrottspolitiskt program för Stockholms 

stad 2018-2022”. Det idrottspolitiska programmet är ett 

styrdokument för alla Stockholms stads nämnder och 

bolagsstyrelser. Målet med det föreslagna 

idrottspolitiskaprogrammet är att stimulera fler stockholmare till 

att bli fysiskt aktiva. Förvaltningen anser att förslaget till nytt 

idrottspolitiskt program för Stockholms stad på ett tydligt sätt 

klargör riktning, uppdrag och ansvarsförhållanden för stadens 

nämnder och bolag. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 

överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 mars 2018. 

Dnr 2018-96-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Stian Raneke m.fl. (S) och Jaime 

Barrios (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Vi uppskattar det idrottspolitiska programmet där Stockholms 

stads vision är att alla stockholmare utövar idrott och motion 

utifrån sina egna önskemål och förutsättningar. Vi tar för givet 

att visionen innefattar äldre, och andra med särskilda behov. 

Exempelvis vid kommande upprustningar av simhallar och 

gym!. 

 
      Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 
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Det är mycket som är alldeles utmärkt i Stockholm Stads 

idrottspolitiska program. Det framkommer tydligt vilka grupper 

som är prioriterade, exempelvis barn och ungdomar och 

människor med funktionshinder. Parasporten växer, vilket är 

mycket glädjande. 

 

Ambitionsnivån i programmet är hög och det som förs fram är 

väl underbyggt med aktuella forskningsresultat. Idrott och fysisk 

aktivitet har betydelse för folkhälsan och fysisk ansträngning 

påverkar både koncentrationsförmåga och studieresultat. 

 

Särskilt barn och unga mår bra av regelbunden fysisk aktivitet 

men motion och styrketräning är också av mycket stor vikt för 

den växande gruppen äldre. Det framkommer också i 

programmet att många fler barn och ungdomar vill vara aktiva 

och idrotta. 

 

I programmet betonas också betydelsen av riktigt stora 

idrottsevenemang i Stockholm och vilken stor och positiv effekt 

sådana kan få på olika sätt. Stora idrottsevenemang lockar nya 

grupper till idrotten och är välgörande för besöksnäringen och 

för staden i stort. Detta måste dock vägas mot de kostnader 

dylika evenemang medför. 

 

Det redovisas också vilka nämnder och vilka bolag som 

ansvarar för vad. Redovisningen är dock något svår att 

överblicka. Det kan också finnas en risk med att nödvändiga 

åtgärder blir beroende av att alltför många olika delar 

samverkar. Det kan då vara lätt att ansvaret ofta ligger någon 

annanstans.    

En avgörande frågeställning som automatiskt infinner sig är hur 

alla ambitioner ska kunna förverkligas. Den stora frågan handlar 

om tillgången på anläggningar, planer och hallar. I texten 

konstateras att tillkomsten av riktigt stora anläggningar som 

Tele2 Arena (och Friends i Solna) i huvudsak vänder sig till 

landslag och några få föreningar på elitnivå i våra största 

sporter. Bristen på anläggningar med lägre publikkapacitet, på 

mindre hallar och planer för föreningslivet och om ytor och 

möjligheter för motion och spontanidrott är akut. 

 

Enligt uppgift skulle det behövas 40 – 50 idrottshallar i 

Stockholm för att matcha Göteborgarnas tillgång till 

anläggningar. Den miljard som i förra valet utlovades har i stort 

sett använts för att underhålla och renovera befintliga 

anläggningar. Läget i staden är nu mycket allvarligt, i synnerhet 

i en stad som växer så kraftigt som Stockholm gör. 
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Dessvärre verkar majoriteten ointresserad av att ta vara på 

möjligheter till samverkan med andra aktörer. KFUM:s alldeles 

utmärkta förslag att finansiera, bygga och driva 

Hagaparkshallen för både skola och föreningsliv vid 

Wennergrens Center, en veritabel långbänk, har trots löften 

hittills avvisats. Frågetecken finns också för tillkomsten av en 

större anläggning vid Storängsbotten. Allt behöver inte göras av 

staden själv eller av något kommunägt bolag. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i 

nämnden hade hon ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 9  

Stockholms stads riktlinjer för nationella minoriteters 
rättigheter 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har tagit fram förslag på nya riktlinjer för 

nationella minoriteter. Riktlinjerna innehåller en tydligare 

ansvarsfördelning mellan kommunstyrelsen och fack- respektive 

stadsdelsnämnderna och ska bidra till en förstärkning av stadens 

arbete. Som ett komplement till riktlinjerna finns Strategin för 

romsk inkludering.  

 

Östermalms stadsdelsförvaltning välkomnar riktlinjerna och är 

särskilt positiv till förändringen att riktlinjerna innehåller en 

tydligare ansvarsfördelning, samt att kommunstyrelsen föreslås 

samordna de nationella minoritetsfrågorna och genomföra 

samråden med samtliga nationella minoriteter. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

Dnr 2018-106-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Strategi för romsk inkludering 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har tagit fram förslag på en strategi för romsk 

inkludering. Syftet med strategin är att skydda och främja 

romers rättigheter som nationell minoritet och undanröja de 

hinder som romer kan erfara i stadens verksamheter. Strategin är 

ett komplement tills stadens Riktlinjer för nationella 

minoriteter. 

 

Östermalms stadsdelsförvaltning är positiv till strategin och 

bedömer att den genom kommunstyrelsens förslag på arbetssätt 

och ansvarsområden kommer att stärka stadens arbete med 

romers rättigheter som nationell minoritetsgrupp. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 26 mars 2018. 

Dnr 2018-107-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Under ärendets behandling ställde Andrea Ström (M) fråga till 

förvaltningen om varför nämnden i sitt remissvar inte har 

kommenterat texten på sidan 14 i stadens strategi avseende, 

citat…”Stadsdelsnämnderna ser över rutiner och arbetssätt som 

bidrar till att i större utsträckning involvera romska nätverk när 

romska barn är under utredning för att omhändertas enligt 

LVU”…slut på citat. 

 

Andrea Ström m.fl. (M) anmälde till protokollet att de önskar att 

förvaltningen återkommer med svar på frågeställningen. 

 

Förvaltningen svarade att de återkommer till nämnden med 

förtydligande svar vid maj nämnden. 

 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 
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Att skyddas mot diskriminering är en mänsklig rättighet. 

Diskriminering betyder att vissa människor eller grupper 

behandlas sämre än andra och det är ett brott mot de mänskliga 

rättigheterna. 

 

Samtidigt visar bland annat Länsstyrelsens rapport från 2014 att 

romer fortfarande är utsatta och diskrimineras i samhället. Det 

handlar exempelvis om rasism och antiziganism som gör att 

romer är särskilt utsatta på arbets- och bostadsmarknaden. Såväl 

romer som kommunala tjänstemän beskriver existerande 

diskriminering av romer inom socialtjänstens verksamhet. Det 

är alarmerande signaler. 

 

Staden har ett ansvar att säkerställa att människor får sina 

rättigheter tillgodosedda och att ingen diskrimineras utifrån kön, 

könsöverskridande identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet, 

religion eller annan trosuppfattning, funktionsnedsättning, 

sexuell läggning och ålder, som är lagstadgat i svensk lag. Det 

offentliga samhället har en skyldighet att värna om minoriteters 

rättigheter. Staden har också ett ansvar att skapa en fullgod 

integration, samtidigt som den enskilde också har ett ansvar för 

sin delaktighet i samhället.  

 

Att Strategin för romsk inkludering lyfter utbildning som en 

särskilt viktig faktor är positivt. Utan en fungerande skolgång 

kan vi inte åstadkomma en förändring av romers livsvillkor för 

kommande generationer. Staden får aldrig göra skillnad på hur 

barn behandlas utifrån etnicitet. Än viktigare är det att tidigare 

oförrätter mot romer inte resulterar i att de särbehandlas med 

följden att kommande generationer hamnar i utanförskap.  

 

Strategin behöver tydliggöra barnperspektivet, särskilt när det 

gäller omhändertagande av barn. Det får inte råda några 

undantag vad gäller barnets bästa med hänsyn till kultur. Alla 

barn har rätt till socialtjänstens stöd och LVU måste alltid 

grunda sig på vad som är bäst för barnet. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i 

nämnden hade hon ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 11   

Handlingsplan för socialtjänstens arbete med 
barnfamiljer som lever under osäkra 
boendeförhållanden 2017-2019 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 
Ärendet 

Stockholm stad har tagit fram en handlingsplan för 

socialtjänstens arbete med barnfamiljer som lever under osäkra 

boendeförhållanden. Målgruppen kan grovt delas upp i två 

grupper: vårdnadshavare med barn, vilka inte har haft möjlighet 

att etablera sig på bostadsmarknaden varav en del är relativt 

nyanlända flyktingfamiljer, samt en mindre grupp som består av 

vårdnadshavare med barn som har blivit avhyst från en egen ägd 

eller förhyrd bostad och där obetalda hyror är den vanligaste 

orsaken. Handlingsplanen följer stadens program mot hemlöshet 

och beskriver hur barn påverkas av att leva under osäkra 

boendeförhållanden och socialtjänstens insatser och ansvar för 

målgruppen. Slutligen sammanfattar programmet olika åtgärder 

som stadsdelsförvaltningarna behöver vidta för att uppnå målen 

i stadens program mot hemlöshet. Förvaltningen är positiv till 

handlingsplanen och dess förankring i såväl styrdokument som 

aktuell forskning och rapporter. Handlingsplanens beskrivning 

av hur barn påverkas av att leva under osäkra 

boendeförhållanden och förslagna åtgärder som stadsdelarna 

behöver vidta överensstämmer i stort med förvaltningens 

erfarenheter och förhållningssätt.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2018. 

Dnr 2018-121-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Riktlinjer för ledsagning och ledsagarservice 

Beslut 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Stockholm stad har tagit fram ett förslag till riktlinjer för 

ledsagning och ledsagarservice. Ledsagning är en social insats 

för de som är i behov av stöd för att kunna delta i samhällslivet, 

bryta isolering och som är knuten till aktiviteter utanför 

hemmet. Ledsagning ges som bistånd enligt Socialtjänstlagen 

eller form av ledsagarservice enligt Lagen om stöd och service 

till vissa funktionshindrade. Insatsen är avgiftsfri. Förslag till 

nya riktlinjer baseras på gällande lagar, föreskrifter och 

allmänna råd. Syftet med riktlinjerna är att säkerställa 

rättssäkerhet och likabehandling i staden.  Riktlinjerna ska ge 

stöd och vägledning i det praktiska arbetet med att tolka 

lagstiftningen i de individuella behovsbedömningarna. 

Omfattningen av den beviljade insatsen anges i timmar, vilka 

kan användas inom ramen för tre månader, därefter påbörjas en 

ny tremånadersperiod. Omkostnadsersättning för ledsagare är 

upp till 300 kronor per månad och kan liksom beslutade timmar 

användas inom en tremånadersperiod.  

Förvaltningen ser positivt på riktlinjernas och dess intention 

med ökad flexibilitet för den enskilde. Gällande omkostnad för 

insatsen så krävs det tydliga riktlinjer vad som bedöms vara 

skäliga för rättvis och likställd handläggning. Huruvida 

riktlinjerna påverkar kostnaderna bör följas upp för att förhindra 

kostnadsdrivande utveckling. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 april 2018. 

Dnr 2018-221-1.5.1. 

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Stian Raneke m.fl. (S) och Jaime 

Barrios (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Mats Hasselgren (L) yrkade bifall till Liberalernas förslag till 

beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden antagit förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservation 

Mats Hasselgren (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Att som svar på remissen ange följande 

 

Ledsagning och ledsagarservice är avgörande för att personer 

med funktionsnedsättningar ska kunna leva sina liv på samma 

villkor som andra. Vi har länge efterlyst ett bättre regelverk för 

ledsagning. 

 

Lagstiftning, förarbeten och rättspraxis bygger ytterst på att 

syftet med insatsen är ”delaktighet i samhällslivet”. Att t ex få 

ledsagning för att gå och handla kan alltså beviljas om det bidrar 

till att bryta social isolering, men inte för att inköp är 

nödvändiga för ett fungerande hushåll och ett fungerande 

familjeliv. Bakom detta regelverk ligger en förlegad bild av att 

målgruppen för ledsagning inte kan vara anställda, företagare, 

föräldrar eller ansvariga för ett hushåll. 

 

Liberalerna vill att Stockholms stad gör upp med den bilden och 

höjer ambitionsnivån. Vi vill därför genomföra ett försök med 

den s. k Laholmsmodellen, där brukarna själva får välja hur 

mycket ledsagning de behöver och för vilket syfte. Effekterna 

måste studeras. 

 

Ett annat problem rör strängare praxis. Brukarorganisationerna 

vittnar om att många som tidigare fått ledsagning beviljad nu får 

följeslagare inom hemtjänsten. Dessa insatser är inte identiska 

och en följeslagare kan normalt inte ersätta en ledsagare. Det är 

bra att socialförvaltningen nu gör tydligt att det är olika insatser. 

Det är viktigt att bevaka att detta nu också får genomslag i 

stadsdelsnämndernas praxis. 

 

Ett tredje problem är stelbenta regler för ledsagares 

omkostnader. Vi välkomnar att det blir lättare att spara 

ledsagares omkostnader över en tremånadersperiod. Vi förstår 

dock inte varför sparade pengar fortfarande bara ska få användas 

för evenemang upp till 300 kronor och varför dyrare evenemang 

bara kan finansieras via särskild ansökan. Det är individen själv 

som utifrån sina intressen bör avgöra vilka evenemang som vill 

besökas. Beloppsgränsen bör höjas från 300 till 400 kronor. 
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Avsikten med socialförvaltningens förslag är att göra 

förändringar i riktlinjerna som är kostnadsneutrala. I relation till 

förvaltningens förslag är Liberalernas förslag inte 

kostnadsneutrala, men förslagen är finansierade i vårt 

budgetalternativ och det är förslag som till en sammantaget låg 

kostnad ökar människors frihet i vardagen.  
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§ 13   

Trafikförändringar i SL-trafiken 2018/2019 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner i huvudsak förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver att remissen besvaras 

enligt följande. 

 

Vi i majoriteten har under lång tid understrukit behovet av 

bättre förbindelser till/från Norra Djurgårdsstaden. I 

avvaktan på den avbrutna och starkt försenade 

spårvagnsförbindelsen välkomnar vi den nya stombusslinjen 

mellan Ropsten och Karolinska sjukhuset. Utbyggnaden i 

stadsdelen sker i snabb takt och den eftersatta 

kollektivtrafikutbyggnaden skulle givetvis ha funnits med 

redan från början. Det är också viktigt att en dialog mellan 

stad/stadsdelar och länet förs.  

 

Tunnelbanan 

Vi vill i detta sammanhang ånyo påpeka att Ropstens 

tunnelbanestation, uppgång Hjorthagen, har  starkt 

begränsade öppettider. Detta inskränker kollektivtrafikens 

tillgänglighet avsevärt för boende i Hjorthagen och Norra 

Djurgårdsstaden och omöjliggör tidvis nyttjande för bland 

annat äldre eller funktionsnedsatta. 

 

Stationens två ingångar är geografiskt separerade av 

Hjorthagsberget, vilket gör att resenärer som vill nå 

tunnelbanan, bussar eller Lidingöbanan tvingas antingen gå 

runt berget (ca 900 m), eller ta en för många krävande 

promenader över det. Detta innebär därtill promenad genom 

en miljö där få människor rör sig, som av många uppfattas 

som otrygg. 

 

God tillgänglighet till kollektivtrafiken är av stor vikt för att 

begränsa biltrafiken och nå stadens miljömål för Norra 

Djurgårdsstaden. Vi vill också påpeka att nuvarande 

förhållanden inte kan anses leva upp till Stockholm Läns 

Landstings mål (“Attraktiva resor”, “Tillgänglig och 

sammanhållen region”, “Effektiva resor med låg miljö- och 

hälsopåverkan”).  
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Vi anser därför att det är hög tid att återgå till att båda 

ingångar till Ropsten stationen är öppna så länge 

tunnelbanan går. 

 

Den stora tillströmningen av resenärer på tunnelbanan till 

Tekniska Högskolan och Universitetet borde om möjligt få 

ännu tätare turer under högtrafik. 

 

Vi vill återigen poängtera att en enig stadsdelsnämnd 

tidigare har föreslagit att tunnelbaneuppgången vid 

Universitetet mot Naturhistoriska riksmuseet borde öppnas. 

 

Buss 

Vi föreslår också att buss 55 får tätare turer återigen med 

tanke på den fortsatt stora inflyttningen till Norra 

Djurgårdsstaden. Även nattrafik bör om möjligt utredas. 

 

Vi har tidigare påpekat att det var beklagligt att busslinje 44 

försvann, eftersom den är länken från Ruddammen till 

Östermalm. Linjen var också̊ en bra förbindelse till Skansen 

dit många barnfamiljer åker. Detta är således ett önskemål 

att den linjen återupptas. 

 

Det är också anmärkningsvärt att trafikeringen till Stora 

Skuggan togs bort. Detta är ett rekreationsområde i 

Nationalstadsparken som bör lyftas fram och möjligheterna 

att ta sig dit bör möjliggöras. Dessutom finns en 4 H gård i 

området som nu står utan närliggande kommunikation vilket 

ytterligare talar för att den sträckan bör trafikeras.  

 

Busshållplatserna i Ekhagen – Ekhagsvägen och 

Ekhagstorget drogs in 2015. Samtidigt som buss 50 har 

blivit en busslinje med mycket tätare turer än tidigare vill vi 

framhålla vikten av att boende på kullen i Ekhagen kommit 

att bli mer eller mindre isolerade. Ä̈ldre som har svårt att gå 

och föräldrar med barnvagnar har svårt att ta sig fram i de 

branta backarna. Av den anledningen bör det undersökas om 

det är möjligt att återupprätta hållplatserna i Ekhagen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen ser positivt på utökning av trafiken i Norra 

Djurgårdsstaden då medborgarenkäter som gjorts med de 

boende i området tydligt visat på behovet av detta. Den 

föreslagna nya busslinjen 75 mellan Ropsten och Cityterminalen 

kommer ge boende i Norra Djurgårdsstaden fler resmöjligheter 

med goda anknytningsmöjligheter till tunnelbana och pendeltåg.  
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Förvaltning vill dock understryka vikten av att framkomligheten 

för funktionsnedsatta tas i beaktan när förflyttningar- eller 

ombyggnation av hållplatser sker, samt när tidtabeller 

uppdateras i framtiden. 
 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2018. 

Dnr 2018-156-1.5.3.  

 
Förslag till beslut 

Maria Antonsson m.fl. (MP), Stian Raneke m.fl. (S) och Jaime 

Barrios (V) yrkade bifall till majoritetens gemensamma förslag 

till beslut. 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 
Beslutsgång 

Maria Antonsson (MP) konstaterade att det fanns två förslag till 

beslut, förvaltningens och majoritetens gemensamma förslag till 

beslut. 

 

Maria Antonsson (MP) ställde de olika förslagen mot varandra 

och fann att nämnden hade antagit Miljöpartiet de Gröna, 

Socialdemokraterna och Västerpartiets gemensamma förslag till 

beslut. 

 
Reservation 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) reserverade sig 

mot beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut 

enligt följande. 

 

Förslag till beslut 

 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i 

nämnden hade hon ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas reservation. 

 
Särskilt uttalande 

Tobias Sjö m.fl. (M) och Mats Hasselgren (L) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt följande. 
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Det är bra och värdefullt att kollektivtrafiken i 

stockholmsregionen växer och utvecklas. Även om de boende i 

stadsdelsområdet främst berörs av vissa linjedragningar kan vi 

konstatera att Storstockholms lokaltrafik är ett 

sammanhängande system där även Östermalmsbor kan dra nytta 

av nya spår och stationer som växer fram.  

 

En förutsättning för en fungerande kollektivtrafik är en god 

framkomlighet. I den spårbundna trafiken innebär det att 

trafiken kräver fungerande räls och banor, för busstrafiken 

innebär det att det finns behov av vägar som är farbara.  

 

På Östermalm har detta tydligt visats genom den bussförändring 

som blev nödvändig då Värtavägen grävdes upp och fortfarande 

inte är farbar för gängse busstrafik. Här har en enig 

stadsdelsnämnd stått bakom krav på en lösning för stadsdelens 

resenärer. Men framkomlighetsproblemen finns på fler ställen. 

Det är därför viktigt att även staden genom trafikkontoret bidrar 

till bättre kollektivtrafik genom att så långt det är möjligt öka 

framkomligheten för kollektivtrafikens fordon. 

 

Gatuarbeten liksom om- och nybyggnad av hus hindrar ofta 

busstrafiken eftersom reserverade körfält inte kan användas och 

trånga sektioner uppstår. I framkomlighetsförsök mellan staden,  

SL och Keolis har framkomlighetsförbättrande åtgärder på vissa 

platser inte kunnat utnyttjas och i stället för en förbättring har 

resultatet blivit betydligt längre körtider. För att säkerställa 

stombussarnas framkomlighet måste alla stadens trafikstörande 

arbeten samordnas och planeras bättre så att de negativa 

konsekvenserna minimeras. 

 
Ersättaryttrande 

Caroline Blomberg (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i 

nämnden hade hon ställt sig bakom Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 
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§ 14   

Förslag till handlingsplan för godstrafik i Stockholms 
stad 

Beslut 

Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 

Förvaltningen är positiv till att en ny plan, som är viktigt för att 

målen om ett fossilbränslefritt Stockholm 2040 och att 

Stockholm ska kunna fortsätta vara en attraktiv stad ska kunna 

uppnås, har tagits fram.  

 

Förvaltningen är positiv till att styra om transporter till tider då 

infrastrukturen är mindre belastad. För att värna boendemiljön 

för stadens invånare vill dock förvaltningen understryka 

betydelsen av att det ställs höga buller- och miljökrav på 

distributörer och fordon i samband med detta. Förvaltningen är 

också positiv till pilotprojektet att verka för mer transport av 

gods på vatten, vilket det finns en stor potential för i 

Mälardalsregionen. Här bör projektet med masshantering på 

vatten som genomförs i byggandet av Norra Djurgårdsstaden 

lyftas fram som ett gott exempel.  

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2018. 

Dnr 2018-85-1.5.3.  

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Regional handlingsplan för grön infrastruktur i 
Stockholms län 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 
 
Ärendet 

Regional handlingsplan för grön infrastruktur berör allt från 

planfrågor till markanvändning och naturvård. Handlingsplanen 

består av tre huvuddelar: En övergripande inledning, en 

nulägesbeskrivning och en åtgärdsdel. 

 

Stockholms län och innerstad växer idag kraftigare än på många 

år. Därför är frågan om hur den gröna infrastrukturen bevaras 

och stärks vid bostadsbebyggelse eller annan exploatering 

mycket viktig och bör lyftas fram i handlingsplanen.  

 

Handlingsplanen är omfattande och för att den ska få genomslag 

och spridning ser vi gärna att en kortversion tas fram. 

Förvaltningen menar även att handlingsplanen kan bli ännu 

tydligare med vem som ansvarar för vad i genomförandet av 

planen. 

 
Ärendets beredning  

Östermalms stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2018 

Dnr 2018-137-1.5.1. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Månadsrapport mars 2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Totalt prognostiseras för året, efter resultatdispositioner en 

budget i balans. Efter nämndens beslut om verksamhetsplan 

2018 har kommunstyrelsen fattat beslut om avstämning av mål 

och budget för 2018 och i samband med detta godkände 

kommunstyrelsen nämndens ansökan om medel för 

klimatinvesteringar om sammanlagt 3,3 mnkr, medel för 

vattenförbättrande åtgärder om 0,8 mnkr samt investeringar i 

maskiner och inventarier om 2,8 mnkr. Av sökta medel för 

giftfri förskola om 2,6 mnkr beviljades 0,4 mnkr. 

 

Dnr 2018-127-1.2.1. 
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§ 17   

Protokoll från stadsdelsnämndens pensionärsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av stadsdelsnämndens pensionärsråds protokoll från 

den 26 mars 2018. 
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§ 18   

Protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från den 27 mars 2018 från 

stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor. 
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§ 19   

Protokoll från stadsdelsnämndens ungdomsråd 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av protokoll från den 21 februari 2018 från 

stadsdelsnämndens ungdomsråd. 
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§ 20   

Anmälan av slutredovisning 2017 och ansökan 2018 
av utvecklingsmedel för multiprofessionellt arbetssätt 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Socialstyrelsen publicerade år 2010 nationella riktlinjer för vård 

och omsorg vid demenssjukdom. Äldrenämnden har sedan 2012 

avsatt medel för att utveckla specialiserade hemtjänstgrupper 

med inriktning mot demenssjuka personer. Sedan år 2014 har 

det avsatts medel för att utveckla samarbetsformer för 

biståndshandläggarna i stadsdelsförvaltningarna. Syftet med 

medlen är bland annat att stödja utvecklingen av den 

personcentrerade vård- och omsorgen kring demenssjuka 

personer samt öka kompetensen inom området. 

 

Dnr 2017-861-1.2.1. 
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§ 21   

Anmälan av inspektörernas årsrapport 2017 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den 

tillhandlingarna. 
 
Ärendet 

Äldreförvaltningens inspektörer har under 2017 hanterat 

inkomna klagomål, synpunkter och frågor. Därtill har de bland 

annat genomfört inspektioner inom samtliga regiformer, 

medverkat i särskilda granskningar samt följt upp 

stimulansmedel. 

 

Dnr 2018-159-1.2.1. 
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§ 22   

Skolprogram för Stockholms stads förskolor och 
skolor 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Utbildningsnämnden har i enlighet med uppdraget i 

kommunfullmäktiges budget 2017 tagit fram ett 

skolutvecklingsprogram som omfattar Stockholms stads 

utbildningsverksamhet för barn och ungdomar. Programmet 

ersätter det tidigare skolprogrammet Skola i världsklass från 

2013 och benämns Skolprogram för Stockholms stads förskolor 

och skolor. Programmet omfattar, till skillnad från tidigare 

program, även förskola vilket ger ett helhetsperspektiv på hela 

stadens skolväsende. Skolprogrammet är en del av stadens 

strategi för att förverkliga vision 2040 – ett Stockholm för alla. 

 

Dnr 2017-632-1.5.1. 
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§ 23   

Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen år 2018 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 
 
Ärendet 

Dnr 2018-12-1.1. 

Ärendegrupp i del-
egationsordningen 

Datum Beslut Delegat 

3.13 

Servering av vin, 

sprit eller starköl vid 

internationella 

besök, jubileum, 

avtackningar eller 

andra särskilda 

tillfällen. 

 

 

18-03-16 

 

Beslut om servering 

av vin i samband med 

middag den 26 april 

2018 för tidigare 

anställda som gått i 

pension under år 

2017.  

Dnr 2018-182-1.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

 

 

4.1. 

Besvara  

förvaltnings- 

remisser. 

 

18-02-23 

 

Svar på förvaltnings-

remiss från stads- 

byggnadskontoret 

gällande uppförande 

av parkleksbyggnad i 

Hjorthagsparken, 

söder om Jackprop-

pen. 

Dnr 2018-100-1.5.3. 

 

Therese Rosén 

avdelningschef 

parkmiljöavd. 

 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens cen-

trala upphandlings-

entreprenör eller vid 

flera förvaltningars 

gemensama 

upphandling lämna 

uppdrag till direktör 

för den förvaltning 

som driver upphan-

dlingen. 

 

 

18-03-01 

 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

förvaltningschef, 

Bromma stadsdels-

förvaltning att för 

nämndens räkning 

genomföra gemen-

sam upphandling av 

bemanningstjänster 

vid tillfälliga 

vakanser inom äldre-

omsorg och stöd och 

service till personer 

med funk-

tionsnedsättning. 

 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 
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Dnr 2018-131-2.2.2. 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens cen-

trala upphandlings-

entreprenör eller vid 

flera förvaltningars 

gemensamma  

upphandling lämna 

uppdrag till direktör 

för den förvaltning 

som driver upp-

handlingen. 

 

18-02-20 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

stadsdirektören att för 

nämndens räkning 

genomföra upphan-

dling av 

ledningsgrupps 

utveckling för av-

delnings- och 

enhetsledning. 

Dnr 2018-141-2.2.2. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens cen-

trala upphandlings-

entreprenör eller vid 

flera förvaltningars 

gemensamma  

upphandling lämna 

uppdrag till direktör 

för den förvaltning 

som driver upp-

handlingen. 

 

18-02-20 

 

Vidaredelegation av 

beslutanderätt till 

stadsdirektören att för 

nämndens räkning 

genomföra upp- 

handling av utveck-

lingsinsatser för 

chefer, ledare och 

medarbetare. 

Dnr 2018-142-2.2.2. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens cen-

trala upphandlings-

entreprenör eller vid 

flera förvaltningars 

gemensamma  

upphandling lämna 

uppdrag till direktör 

för den förvaltning 

som driver upp-

handlingen. 

 

18-02-23 

 

Anmälan av kon-

taktperson till ser-

viceförvaltningens 

centrala upphandling 

av hyrbilstjänst för 

Stockholms stad. 

Dnr 2018-114-2.2.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 

2.15 

Lämna uppdrag om 

uppdragsupphand-

ling till stadens cen-

trala upphandlings-

entreprenör eller vid 

flera förvaltningars 

gemensamma  

upphandling lämna 

uppdrag till direktör 

 

18-02-23 

 

Anmälan av kon-

taktperson till ser-

viceförvaltningens 

centrala upphandling 

av cyklar och el-

cyklar. 

Dnr 2018-112-2.2.1. 

 

Christina Klang 

stadsdelsdirektör 
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för den förvaltning 

som driver upp- 

handlingen. 
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§ 24   

Anmälan av promemoria 2018-04-19 med förteckning 
av inkomna brev, skrivelser m.m. 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Förteckning över inkomna brev, skrivelser och protokollsutdrag 

m.m. till Östermalms stadsdelsnämnd. 

 

Från och med den 22 februari 2018 till och med den 27 mars 

2018. 

 

 

A. Protokoll från Kommunfullmäktige 
Protokoll kommunfullmäktiges sammanträde den 19 februari 

2018, utdrag 

§ 16 Skolprogram för Stockholms stads förskolor och skolor. 

Dnr 2017/001435 

§ 20 För ett tryggare och säkrare Stockholm. 

Dnr 2017/001309 

§ 21 Upprustning och utveckling av Östermalms saluhall. 

Dnr 2017/002027  

 

B. Protokoll från socialnämnden  
Protokoll från socialnämnden, tillståndsutskotts sammanträde 

den 13 februari 2018 

Protokoll i sin helhet. 

 

Protokoll från socialnämnden sammanträde den 20 februari 

2018 

§ 12 Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) 

om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt 

socialtjänstlagen (SoL), kvartal 3 år 2017. 

Dnr 3.1.1-3/2018 

§ 15 Psykisk ohälsa bland unga i Stockholm – Betydelsen av 

skolors sociodemografiska egenskaper och arbetsmiljö. 

Dnr 3.1.1- 746/2017 

§ 16 Stödmaterial för barnrättsperspektiv inom socialtjänsten. 

Dnr 3.1.1.– 766/2017  

§ 18 Ungdomar med kriminellt beteende och missbruksproblem 

– tillämpning av LVU, socialtjänstinspektörernas 

kvalitetsgranskning. 

Dnr 3.4.1 – 352/2017 
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§ 19 Årsrapport 2017 socialtjänstinspektörer 

Dnr 3.4.1 – 725/2017 

§ 20 Årsrapport 2017 funktionshinderinspektörer 

Dnr 3.4.2 – 687/2017 

 

C. Inkomna brev, skrivelser m.m. till Östermalms 

stadsdelsnämnd 
Inkom den 21 mars 2018 från Länsstyrelsen i Stockholm, 

enheten för social utveckling, beslut om statsbidrag för 

personliga ombud 2018. Länsstyrelsen i Stockholm beviljar 

Östermalms stadsdelsnämnd 1 209 600 kronor i statsbidrag för 

fyra personliga ombud (PO) som arbetar heltid i stadsdelarna 

Kungsholmen, Norrmalm, Södermalm och Östermalm i 

Stockholms stad under verksamhetsåret 2018. Dnr 2017-722-

1.2.1.  

 

D.         Inkomna domar, beslut och protokoll 
Kammarrätten i Stockholm, avdelning 4 

BESLUT 2018-02-20 , målnr 6843-17 gällande överklagad dom 

den 11 oktober 2017 i Förvaltningsrätten Stockholm gällande 

laglighetsprövning enligt kommunallagen; fråga om 

prövningstillstånd. Kammarrätten meddelar inte 

prövningstillstånd. Förvaltningsrättens avgörande står därför 

fast. 

 

Förvaltningsrätten i Stockholm, avdelning 33 

DOM 2018-03-05 målnr; 26702–17 gällande överklagat beslut 

av Östermalms stadsdelsnämnds beslut den 26 oktober 2017 § 

29 avseende laglighetsprövning enligt kommunallagen. 

Förvaltningsrätten avslår överklagandet.  

Dnr 2017-778-1.4. 
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§ 25   

Information från stadsdelsdirektören 

Stadsdelsdirektör Christina Klang informerade 

stadsdelsnämnden om följande. 

 

Övertagande av Kampementet 

Stadsdelsnämnden tog över Kampementet från Attendo AB från 

den 1 april 2018. Övergången har fungerat väl för såväl boende 

som personal. Anna-Karin Moritz, som rekryterats som chef till 

Rio vård-och omsorgsboende inför övertagandet i höst 2018, är 

tillförordnad chef. Rekrytering av ny chef har påbörjats. 

 

Aktuella parkmiljöfrågor 

Arbetet med den nya parkplanen för Östermalm pågår och den 

ska beslutas av nämnden i juni månad 2018. Den nya 

parkplanen ställs ut i början av hösten i samband med pop up-

parken på Valhallavägen.  

 

Programmet för lekplatsen Krubban tas upp för beslut vid 

nämnden i maj månad 2018. Lekplatsen ska färdigställas under 

år 2019.  

 

En utredning har påbörjats för att undersöka förutsättningarna 

för en mindre servicegrupp att ta över delar av parkskötseln 

enligt uppdrag i budgeten för år 2018. 

 

Luktproblematiken i samband med rivningen av gasklocka 

4 

Lukt uppstod när gasklockans konstruktion skulle tömmas på 

tjärolja som upptäcktes i slutskedet av rivningen. Lukten fanns 

där främst under förra veckan. Många invånare oroliga för att 

lukten var farlig. Exploateringskontoret har vidtagit flera 

åtgärder mot lukten och mätningar. Mätningar visar låga nivåer 

och är långt under referensvärdet och bedöms därför som 

ofarligt. Mätningarna understöds av Institutet för miljömedicin 

(IMM) vid Karolinska Institutet (KI). Åtgärderna har 

kommunicerats via Facebook (Norra Djurgårdsstadens konto 

med 3000 följare, de flesta boende i Norra Djurgårdsstaden), 

lokaltidningen och  webbplatsen Stockholm växer. 

Informationsbrev har delats ut till de närmast boende och till 

förskolorna i närheten. 

Igår var det informationsmöte och cirka 30 boende fick 

information om planerna för den kommande markreningen. 

Planering för att minimera olägenhet med lukt, damm och buller 
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kommer att ske. Anteckningarna från mötet kommer att 

återfinnas på Facebook, webbplatsen och sänds även till 

fastighetsförvaltarna i närområdet. 

 

Minibussar ersätter busslinje 1 på Värtavägen 

Från och med den 16 april 2018 kör minibussar i en ringlinje 

Gärdet-Kampementsbacken-Gärdet. Linjen heter 1 V och det är 

SL-kort som gäller. Hållplatserna är, Gärdet, 

Kampementsbacken, Storskärsgatan, Värtavägen och Gärdet. På 

SL:s hemsida www.sl.se kan tidtabellen laddas ner och även 

kontaktuppgifter anges vid frågeställningar. 

 

Sommargågator och pop up-parker 

Staden fortsätter sin satsning på sommargågator och pop up-

parker. Satsningen har pågått sedan år 2015 för att levandegöra 

stadens offentliga rum, skapa trivsamma utemiljöer och ett 

attraktivt stadsliv. Inom Östermalms stadsdelsområde planeras 

sommargågata på Nybrogatan, mellan Linnégatan och 

Kommendörsgatan tiden mellan den 24 maj till och med den 18 

september 2018. 

 

På Valhallavägen, en pop up-park på samma sätt som förra 

sommaren som förvaltningen ansvarar för. Invigning sker den 

13 juni 2018. 

 

Även Humlegårdsgatan får en pop up-park mellan Sturegatan 

och Brahegatan, som fastighetsägaren SEB Trygg Liv ansvarar 

för. Start den 15 maj 2018. 

 

Sommarlovsaktiviteter i parklekarna 

Förvaltningen har beviljats 500 000 kronor för 

sommarlovsaktiviteter i parklekarna, ungdomsparken och 

Humlanhuset. Pengarna kommer bland annat att användas för att 

ha ytterligare en parklek öppen. Detta leder också till att 

förvaltningen kan ta emot fler sommarjobbare. 

 

Invigning av bokbytarskåp i Norra Djurgårdsstaden den 16 

maj 2018 

Tack vare ett boendeinitiativ från en invånare blir det enklare 

för de som bor i Norra Djurgårdsstaden att uppdatera sin 

bokhylla. I Jaktparken (Jaktgatan 20) placeras ett bokskåp där 

invånare kan lämna utlästa böcker och samtidigt ta med sig ny 

läsning. 

 

 

 

http://www.sl.se/
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Chefsförändringar 

Marianne Snell, avdelningschef för äldreomsorgsavdelningen, 

går i pension till sommaren. Ny chef, Marianne Wikander 

tillträder från och med den 1 augusti 2018. Hon kommer 

närmast från Huddinge kommun där hon är verksamhetschef för 

den äldreomsorg som kommunen driver i egen regi. 

 

Eva Broström, avdelningschef för förskole- och 

parkleksavdelningen, har sagt upp sig och slutar till sommaren. 

Hon går vidare till utbildningsförvaltningen som avdelningschef 

för deras förskoleavdelning. Rekrytering av ny chef har startat. 

 

Nya förvaltningslokaler för stadsdelsförvaltningen 

Förvaltningen har tidigare informerat nämnden om att kontraktet 

för förvaltningens nuvarande lokaler i Garnisonen löper ut i 

september 2019. Den första fasen i lokalprojektet är avslutad 

och alla medarbetare har haft möjlighet att delta i en 

behovskartläggning. Förvaltningsledningen har fastställt en 

övergripande kravspecifikation för nya lokaler och en 

lokalsökning påbörjas i samarbete med stadsledningskontoret 

(SLK). 

 

Inbjudningar till utbildningar och konferenser med mera 

Inbjudan har tidigare sänts ut till nämnden om ”Var med och 

håll Östermalm rent” som äger rum den 24 april kl. 16:30. 

Samling sker vid fontänen vid Karlaplan. Hittills har fem 

förtroendevalda anmält sig. 

 

Konferens, ”En stad fri från våld” äger rum den 3 maj 2018. En 

heldagskonferens mellan kl. 09:00 – 15:45 på Stockholm 

Waterfront. Konferensen är kostnadsfri men vid avbokning 

debiteras förvaltningen 500 kronor. Anmälan är bindande men 

plats går att överlåtas till annan person i nämnden. Anmälan 

senast den 16 april via tidigare utsänd inbjudan med angiven 

anmälningslänk. 

 

Maria Antonsson (MP) föreslog att nämnden fattar beslut i 

ersättningsfrågan gällande deltagande i konferensen ”En stad fri 

från våld”. 

 

En enig nämnd ställde sig bakom ordförandes förslag. 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att 1+1 från respektive majoriteten 

och oppositionen deltar från nämnden. Om möjlighet ges får fler 
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anmäla sig till konferensen. Från stadsdelsnämnden har Viveca 

Wallqvist (MP) och Greta Brandimarti (L) anmält sig. 

 

Ersättning för förlorad arbetsinkomst samt dagarvode utgår vid 

deltagandet. 
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§ 26   

Övriga frågor 

Magnus Granat (M) och Fredrik Boeke (S) rapporterade från 

förtroenderådet vid Kampementets vård-och omsorgsboende. 

 
 

 
Inkomna skrivelser från förtroendevalda 

 

Skrivelse, ”Om förskolornas läge och framtid” av Mats 

Hasselgren (L). Dnr 2018-225-1.1. 

 

Skrivelse, ”Stärkt besöksnäring och förbättrat mottagande av 

kryssnings- och färjeturister” av Tobias Sjö m.fl. (M). 

Dnr 2018-285-1.1. 

 
Beslut 

Skrivelserna överlämnas till förvaltningen för beredning. 
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§ 27   

Tilldelande av varning enligt 20 a § tobakslagen 
(1993:581) avseende Amk Tobak KB 

 

Dnr 2018-126-1.3. 
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§ 28   

Utredning enligt 24 b § LSS (lex Sarah) – egen regi 

 

Dnr 2018-23-1.2.2. 
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§ 29   

Nedläggning av faderskap enligt 2 kap 7 § 1 punkten 
föräldrabalken (FB)  
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§ 29 a  

Ansökan om särskilt vårdnadshavare enligt 6 kap 9 § 
föräldrabalken (FB) 
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§ 30   

Anmälan enligt patientsäkerhetslagen (lex Maria) - 
äldreomsorg 

 

Dnr 2018-175-1.2.2. 
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§ 31  

Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 

Stadsdelsnämnden tar del av redovisningen och lägger den till 

handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 28 februari 

2018 och den 8 mars 2018. 

 
      


